
 

 

30. nov. 2015 

 

I medfør af § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1) Hvordan sker bespisning af patienter på sygehusene, hvordan fordeler man maden?  

2) Bliver det beregnet hvor meget 1 person kan indtage pr. dag?? 

a) På kysten/På Sana? 

b) I Danmark? 

 

3) Er der udarbejdet en politik for bespisning af patienter på sygehusene? 

 a) Hvordan sikres dette?  

4) Hvordan forklarer man begrebet: at spise godt?  

5) Bliver den mad som patienterne spiser dagligt registreret? 

6) Når det sker, at patienter får serveret mad, de "ikke kan lide", bliver der da tilbudt 

alternativ mad? 

7) Hvis bespisningen skal forbedres, hvad skal der da til? 

8) Såfremt I har andet på hjertet i forbindelse med behandling af denne overskrift, 

ønsker jeg, at I medtager disse ting i svarskrivelsen. 

(Medlem af Inatsisartut Suka K.Frederiksen, Siumut)  

 

Begrundelse: 

Vi skal huske på, at der i løbet af livet her, er virkeligt mange, der bliver syge og der er helt sikkert 

mange af de syge, der ligeledes har meget andet at slås med i det daglige liv. 

 



 

 

Jeg har nu op til flere gange, været på patientbesøg på landshospitalet, og jeg har her fra de 

patienter, jeg har mødt, erfaret, at de kun får begrænset mad, ligesom, at kvaliteten ikke altid er 

særlig god, eller slet og ret er af en meget ringe kvalitet. Det sker indimellem, at patienterne får lidt 

god mad, men set undet ét, så siges maden, at være kritisabel. 

 

Set udfra et sundhedsfagligt synspunkt, så bør maden være god og bestå af sunde ingredienser og af 

en kvalitet, der tilgodser vedligeholdelse og opbygning af et godt immunforsvar; ikke mindst bør 

den syge krop, få mad fra landets egne fødevarer og ressourcer, ligesom dagligdagen gerne må bestå 

af god kost. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 dage.  

 


